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ManIeren oM toegankelIJk en 
aanspreekbaar te zIJn.”

H a l v e r w e g e  d e  r a a d s p e r i o d e

"Deel uitmaken van het 
dagelijks bestuur van Meppel 
is een rol die bij mij past. Het 
college van burgemeester en 
wethouders moet veel meer 
zaken tegen elkaar afwegen, 
omdat er veel onderwerpen 
zijn waar je invloed op hebt. 
En alles moet kloppen."
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“het gaat erom dat mensen in hun eigen kracht worden gezet”
Door Desiree Deurloo - Vonkeman

Vanaf mei 2014 is gert stam wethouder in 
meppel. een nieuwe  functie, na ruim 8 jaar 
gemeenteraadslid voor de christenunie 
te zijn geweest. “Deel uitmaken van het 
dagelijks bestuur van Meppel is een rol die 
bij mij past. Het college van burgemeester en 
wethouders moet veel meer zaken tegen elkaar 
afwegen, omdat er veel onderwerpen zijn waar 
je invloed op hebt. En alles moet kloppen.”   

Halverwege de zittingsperiode 2014-2018 
vertelt Gert Stam over zijn ervaringen. Samen 
met de wethouders Ten Hulscher van het CDA, 
De Vos van de PvdA, Koning van de VVD en 
burgemeester Westmaas vormt hij het college 
van burgemeester en wethouders van 
Meppel. “In de gemeenteraad ben je bezig met 
de hoofdlijnen. Als raadslid maak je een punt en 
je probeert daar een meerderheid voor te 
krijgen. Lukt dat, dan mag vervolgens het 
college aan het werk voor de uitwerking en 
uitvoering van het raadsbesluit.”

“Als college werken we plezierig samen. We 
kennen elkaar al vanuit het raadswerk en vullen 
elkaar goed aan. Dat moet ook wel: als 
individuele wethouder heb je geen 
bevoegdheid; alleen samen kun je besluiten 
nemen. Het is dus de kunst om als college van 
de partijbelangen een geheel te maken, zoals in 
het coalitieakkoord en uitvoeringsprogramma is 
verwoord. We beseffen gelukkig allemaal dat de 
wereld groter is dan ons eigen partijbelang. Met 
elkaar willen we Meppel en de dorpen dienen.”

argumenten
“Ik ben er voor alle inwoners van Meppel. Ik 
wil niet dat mijn principes belastend zijn voor 
de samenleving. Die bestaat immers uit mensen 
met uiteenlopende waarden en meningen. Als ik 
alleen zeg: dat staat zo in de bijbel, dan zeggen 
anderen: die lees ik niet. Daarom gebruik ik 
argumenten waar ook anderen wat mee kunnen. 
Bijvoorbeeld dat het goed is voor de mens om 
rust te nemen, als het over de 24-uurs economie 
gaat. Mede door deze opstelling hebben we als 
college besloten dat er geen openstelling van 
het totale winkelbestand op zondag komt, maar 
dat deze beperkt wordt tot 12 keer per jaar. 
Supermarkten mogen wel elke zondag open 
zijn.”

eigen kracht
De verschillende onderwerpen waar een 
gemeente zich mee bezig houdt, zijn verdeeld 
over de leden van het college. Wethouder Gert 
Stam heeft maatschappelijke ondersteuning op 
het gebied van zorg en welzijn, 
volksgezondheid, integratie, wijkgericht werken 
en duurzaamheid in zijn portefeuille. Ook is hij 
wijkwethouder van de wijken Haveltermade en 
Berggierslanden. “Ik heb de portefeuille van de 

gedragsverandering: het gaat erom dat mensen 
in hun eigen kracht worden gezet.”
“Meer dan voorheen ligt het accent op wat 
mensen (nog) zelf kunnen doen. Alleen of 
samen met hun netwerk of sociale omgeving. 
Dat geldt bij de Wmo, maar ook als je het hebt 

over duurzaamheid. Het moet vanzelfsprekend 
worden dat particulieren en bedrijven 
investeren in duurzaamheid en zich bewust 
zijn van waar zij hun omgeving mee belasten. 
Ik denk ook aan het onderwerp integratie, wat 
steeds belangrijker wordt. Integratie is voor mij 
dat zowel allochtonen als autochtonen elkaar 
zien staan en erkennen in ieders eigenheid. Bij 
het wijkgericht werken willen we ervoor zorgen 
dat mensen bepalen hoe hun eigen omgeving er 
uit moet zien. We hebben als college besloten 
om een extra wijkregisseur aan te stellen, die 
vooral de taak krijgt om het omzien naar elkaar 
te stimuleren.”

contact met de samenleVing
Het besturen van een gemeente kan alleen mét 
de samenleving. We hebben elkaar nodig: 
inwoners, ondernemers, instellingen en 
organisaties. Daarom vind ik het contact met 
de samenleving ontzettend belangrijk. Ik 
ben voortdurend op zoek naar manieren om 
toegankelijk en aanspreekbaar te zijn. Ik heb 
graag contact met de mensen waar we beleid 
voor maken. Om te horen hoe het beleid in de 
praktijk valt. 

Bijvoorbeeld als je het hebt over mantelzorg 
en respijtzorg. Doen we wel de goede dingen? 
Daarom ben ik op de dag van de mantelzorg 
aanwezig. Om te checken of we niet vanuit 
een andere werkelijkheid beleid maken of 
er bijvoorbeeld een gat in de wetgeving zit. 
Als wijkwethouder heb ik goed contact met 
de wijkplatforms van ‘mijn’ wijken. Maar ik 
wil dat ook de bewoners mij kennen en de 
vrijmoedigheid hebben om mij aan te spreken. 
Daarom ga ik regelmatig de wijken in. Ook ben 
ik aanwezig op bijpraatavonden, waar mensen 
met mij in gesprek kunnen. 

initiatieVen
Ik ben onder de indruk van de initiatieven die 
er in de samenleving zijn. Als bestuurder komt 
je op allerlei plaatsen en zie je hoe mensen 
voor elkaar zorgen. Bijvoorbeeld in de Week 
van de Verbinding, wanneer de samenleving 
het college kan uitnodigen voor een bezoek (dit 
jaar van 13 t/m 17 juni, red.). Zo krijg je er een 
beeld bij, wat helpt aan de bestuurstafel. Wat 
we zien, kunnen we met elkaar in verbinding 
brengen, waardoor mooie relaties en nieuwe 
initiatieven ontstaan. 

tweede helft zittingstermijn
Ik doe mijn werk als wethouder met veel 
plezier. Het mag van mij langer duren dan de 
twee jaren die we nog voor de boeg hebben. In 
ieder geval ligt er genoeg werk. Zo is de 
overgang naar nieuwe Wmo nog niet afgerond. 
Ik heb aan de ouderenbonden PCOB en KBO 
om feedback gevraagd, die ik in oktober 
verwacht. Hun input zal onder meer inhoud 
geven aan de stappen die nog gezet moeten 
worden om de andere manier van werken 
gerealiseerd te krijgen.

En er komt een asielzoekerscentrum in Meppel. 
Een kans om te laten zien wat we kunnen als 
Meppel. Ik vind het belangrijk dat we de komst 
van een asielzoekerscentrum op een goede 
manier organiseren. Ik hoop dat we angst en 
onzekerheid kunnen wegnemen en dat we de 
asielzoekers straks de kans geven om te laten 
zien wie ze zijn. Ik wil ook eerlijk zijn over wat 
we de asielzoekers te bieden hebben. Met een 
dergelijke instroom van vluchtelingen kunnen 
we niet iedereen een plek naar wens geven en 
is het soms behelpen. Hoewel het COA onder 
druk staat om de opgave te realiseren, hebben 
we als gemeente een eigen 
verantwoordelijkheid ten aanzien van onze 
huidige én nieuwe inwoners. 

De zoektocht naar een nieuwe burgemeester is 
een spannend proces, waar vooral de raad een 
rol in heeft. We zullen de samenwerking met 
Jan Westmaas en zijn ervaring gaan missen. 
Maar ik vertrouw erop dat de nieuwe 
burgemeester het college van B&W nieuwe 
energie zal geven voor de tweede helft van onze 
zittingstermijn.

“Ik heb de portefeuille van 
de gedragsverandering: het 

gaat erom dat mensen in hun 
eigen kracht worden gezet.”

"Ik ben er voor alle 
inwoners van Meppel. 

Ik wil niet dat mijn principes 
belastend zijn voor de 

samenleving.”

Wethouder Stam in gesprek met Centrum voor Jeugd en Gezin (CJG)

meedenken

“Een mooi voorbeeld van de kracht van de 
samenleving is het verhaal van de stichting Welzijn. 
Er lag een bezuinigingsopgave. Zonder meer een 
dergelijke opdracht aan zo’n stichting meegeven 
is niet mijn stijl. Ik denk graag mee. Zo was het 
voorstel om een nieuwe manier van werken te 
introduceren, zowel aan de kant van Stichting 
Welzijn als aan gemeentezijde.  Door de introductie 
van opdrachtgever- en opdrachtnemerschap en het 
benoemen van verwachtingen en opbrengsten leidde 
de inzet - bezuinigen - tot een vernieuwende manier 
van werken: dubbel winst! “

ambtelijke organisatie

“De ambtenaren in Meppel zijn enorm toegewijd en doen 
zorgvuldig hun werk. Door de toename van de taken van 
een gemeente is het soms roeien met de riemen die je hebt. 
Zo duurde de zoektocht naar nieuwe Wmo-consulenten  
langer dan gehoopt, wat de uitvoering lastig maakte. We 
proberen steeds te denken vanuit de inwoner of klant. Als 
blijkt dat een andere aanpak nodig is, dan onderzoeken we 
dat. Er is genoeg ruimte om beleid bij te stellen of aan te 
scherpen.”

Voorkomen

“Een persoonlijk succes van de afgelopen periode zie ik 
ook in het geschil tussen het Berggierslanden 
Ontwikkelings Bedrijf (BOB) en de gemeente inzake het 
vergoeden van de verbeteringen aan de fietstunnel. Het 
leek erop dat er een gerechtelijke procedure aan te pas 
moest komen. Toen hebben de directeur van de BOB en ik 
samen om tafel gezeten om in het belang van de 
gemeenschap tot een andere oplossing te komen. Een 
gerechtelijke procedure kost immers veel geld. Met twee 
gesprekken is een procedure voorkomen en hebben we als 
gemeente de helft van ons geld teruggekregen. 
Ik vind het belangrijk om slepende zaken te voorkomen. 
Daarom vraag ik partijen altijd wat nodig is om een streep 
onder de zaak te kunnen zetten. Het leidt niet altijd tot een 
oplossing, maar gelukkig meestal wel.”

Ik doe mijn werk als 
wethouder met veel plezier. 

Het mag van mij langer 
duren dan de twee jaren die 
we nog voor de boeg hebben. 

contact met 
wethouder gert stam

Wilt u in gesprek met wethouder 
Gert Stam? Maak een afspraak 
via telefoon 14 0522 of via 
g.stam@meppel.nl.
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Door Gert stam, wethouDer Christenunie

Wat staat de wereld toch op zijn kop. In 
het Midden Oosten worden mensonterende 
conflicten uitgevochten. Deze leiden tot 
een immense stroom vluchtelingen richting 
Europa. Europa kan het er maar niet over 
eens worden hoe dit moet worden aangepakt. 
En dat is niet zo gek: moet je iedereen maar 
binnen laten? En hoe vang je ze dan op? 
Ondertussen zijn er ook incidenten met 
vluchtelingen. Sommige Noord-Afrikanen weten 
zich tegenover vrouwen niet te gedragen, er vindt 
discriminatie en eigenrichting plaats in AZC’s 
ten opzichte van homo’s en christenen, grenzen 
gaan dicht en vluchtelingen eisen hun rechten 
op. Dat maakt het draagvlak er niet groter op.
Intussen blijft de mensenstroom aanhouden. 
Ook de Nederlandse aanmeldcentra merken 
het. Men zoekt naar allerlei mogelijkheden 
om de vluchtelingen in ieder geval tijdelijk 
een dak boven hun hoofd te geven. Ook 
Meppel is gevraagd daar aan mee te werken. 
Daarom hebben wij positief gereageerd op het 
verzoek van het COA. Wat ons betreft mogen 
er 600 asielzoekers komen op een locatie aan 
de Steenwijkerstraatweg. Gelukkig was er 
hiervoor raadsbrede steun. Het college is met 
de aanwonenden en het COA in gesprek om 
te komen tot een gedragen en acceptabele 
situatie voor Meppelers en gast-Meppelers.
Ondertussen hopen (en bidden) we dat de situatie 
in die landen zo verandert,  dat veel mensen hun 
hulp in hun eigen land of regio kunnen zoeken. En 

ook dat Europa en Nederland wijsheid ontvangen 
om het op een goede manier op te lossen. 

islamisering
Daarnaast is er bij een groot aantal mensen 
angst voor de ‘islamisering’ van Nederland. Die 
angst is wel te snappen. Het grootste deel van 
Nederland is niet gelovig. Dat heeft de laatste 
jaren steeds meer geleid tot onbekendheid 
met godsdiensten en de mogelijkheid om als 
gelovigen en ongelovigen samen op te trekken. 
Een andere oorzaak is dat de islam de laatste 
tijd negatief in het nieuws komt in relatie 
tot geweld, onderdrukking en terrorisme. 
Is wat ISIS doet islam? Is wat de jongens op 
Zaventem deden islam?  Een derde oorzaak is 
dat er een tegenstelling in de samenleving komt. 
Mensen van van oorsprong allochtone afkomst 
voelen zich ter verantwoording geroepen, 
trekken zich in hun eigen wereld terug en 
keren zich zo meer van de samenleving af.

In die context hebben wij als Meppeler 
samenleving een taak om de vluchtelingen op 
te vangen en ze de Nederlandse en Meppeler 
manier van samenleven te leren. We moeten 
ook onze huidige allochtone Meppelers 
blijvend zien staan en zij ons. Samen laten we 
zien wat het is om een inclusieve Meppeler 
samenleving te zijn. Dat is de enige manier om 
in Meppel ons steentje bij te kunnen dragen. 
En daar gaan wij als ChristenUnie ook voor.

Vluchtelingen, buitenlanders 
en meppelers Door ina Booij, raaDsliD Christenunie 

Wat wordt met deze titel bedoeld? In Meppel 
hebben wij toch geen invloed op het klimaat? 
Hoezo actief?  Wij gaan als ChristenUnie uit van 
het motto: denk globaal, handel lokaal, met andere 
woorden: ook in Meppel kunnen we een bijdrage 
leveren aan het verbeteren van ons leefmilieu.
Wij vragen al lange tijd aandacht voor de 
klimaatverandering en om  meer acties op 
het gebied van duurzaamheid. Dat moet een 
samenwerking en samenspel zijn tussen burgers 
en overheden. We hebben te maken met stijgende 
temperaturen maar ook de waterspiegel stijgt. 
Als gevolg hiervan krijgen we steeds vaker en 
intensiever te maken met flinke stortregens. 
Om dit water snel en goed af te voeren moet de 
riolering op orde zijn. Maar is het niet jammer 
om dit water zomaar te lozen? Zouden we het niet 
kunnen opvangen voor besproeiing van tuinen 
of in open bekkens zodat de temperatuur kan 
dalen doordat eerst het water verwarmd wordt?
Door uw ruimte om het huis in te richten met 
bijvoorbeeld een gazon, bloemen en eventueel 
bomen doet u een handreiking die positief 
uitpakt in de strijd tegen klimaatverandering. 
Het gazon en de grond nemen water op 
waardoor er sprake is van minder wateroverlast 
en als gevolg hiervan kan de temperatuur ook 
niet lang blijven “hangen”. Immers, stenen 
absorberen warmte en geven warmte af wanneer 
de omgeving afkoelt. Woningen kunnen ook 
zo aangepast worden dat zij een positieve 
bijdrage leveren aan de klimaatverandering. 
Er zijn al veel innovatieve toepassingen 
beschikbaar. Zo wordt onze stad klimaatactief!

In de gemeenteraad vraagt de ChristenUnie 
vaak aandacht voor groen in de binnenstad van 
Meppel. Het geeft de stad uitstraling, het is ook 
goed voor de luchtkwaliteit in de stad en geeft 
in warme periodes een lagere temperatuur. 

Dat heeft onder andere opgeleverd dat het 
gemeentebestuur regelmatig aan bewoners 
van nieuwe woningen een boom kado geeft. 
Op het gebied van duurzaamheid zijn we steeds 
alert en komen met voorstellen voor bijvoorbeeld 
stimulering van fietsgebruik en meer oplaadpunten 
voor elektrische auto’s. We hebben de raad ook 
meegekregen in vergroting van onze ambities om 
Meppel de komende tijd energieneutraal te laten 
zijn en de CO2 uitstoot te doen neutraliseren.

afVal is geen troep!
De ChristenUnie wil, in opdracht van de 
Schepper van deze wereld, goed omgaan met 
de schepping. Dat vraagt op veel terreinen 
inzet en inzicht wat het uiteindelijke effect is 
op de koers en de beslissingen die we nemen.
Om dit lokaal invulling te geven en te kunnen 
sturen zijn wij heel actief geweest bij het 
besluit over het afvalbeleidsplan. Wij hebben 
sterk gepleit voor het gescheiden inzamelen, 
ook wel het omgekeerd inzamelen genoemd. 
Zo komen er veel grondstoffen beschikbaar 
voor hergebruik. Op deze wijze wordt 
voorkomen dat de aarde onnodig wordt uitgeput.
Door de burgers bij omgekeerd inzamelen te 
wijzen op hun verantwoordelijkheid worden ook 
zij opmerkzaam gemaakt op de rijkdom waarin 
wij leven en op de schaarste van grondstoffen 
die zal ontstaan wanneer wij zo blijven leven.
Wij beseffen dat er nog veel meer hergebruikt 
kan worden. Daarom juichen wij nieuwe 
initiatieven die leiden tot hergebruik van harte 
toe. Onze inwoners komen met mooie ideeën 
die een win-win situatie opleveren. Daarin 
ziet de fractie een kentering in de denk- en 
leefwereld van burgers. Wij willen dit nieuwe 
denken onder de aandacht brengen van de 
inwoners van Meppel. Ook blijft onze aandacht 
en interesse gericht op nieuwe ontwikkelingen 
waarin vanuit afval energie wordt opgewekt.

klimaatactief meppel
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buurtschap rogat 
in de knel
Door Bert kunnen, fraCtieVoorzitter 
Christenunie

Behalve naar de stad Meppel gaat de 
aandacht van de ChristenUnie ook 
uit naar het wel en wee van het dorp 
Nijeveen en het buitengebied met de 
buurtschappen rond Meppel. Neem nu 
Rogat, een gemeenschap met ongeveer 
130 inwoners, vlak aan de A28. Het ligt 
nogal  ingeklemd door bedrijfsmatige 
activiteiten en een groot parkeerterrein 
voor vrachtwagens. Deze situatie levert 
veel hinderlijk vrachtverkeer op en er 
gaat, ondanks een verbod, nogal wat 
sluipverkeer door het dorp, dat ook 
nog eens te hard rijdt. Anno 2016 hoort 
ook een buurtschap als Rogat verlost te 
zijn van vrachtverkeer. De leefbaarheid 
en verkeersveiligheid staan er 
behoorlijk onder druk en daar heeft de 

ChristenUnie aandacht voor gevraagd. 
Hoewel er al diverse maatregelen 
genomen zijn blijft de verkeershinder 
het dorp teisteren. De komst van 
een transportbedrijf naar Rogat zal 
de druk op de situatie rond Rogat 
nog vergroten. Dat was voor de 
ChristenUnie aanleiding om te pleiten 
voor een rondweg. Dat zal een sterke 
verbetering van de veiligheid en de 
leefbaarheid opleveren, zo denken wij. 
Wellicht is een knip in de doorgaande 
verbinding ook een afdoende oplossing. 
De rondweg staat nog steeds in de 
belangstelling van het college, maar 
tot een besluit heeft dit tot op heden 
niet geleid. Wij zullen ons sterk blijven 
maken voor de leefbaarheid in Rogat 
en blijven pleiten voor maatregelen 
om de bewoners van Rogat een veilige 
en leefbare buurtschap te laten zijn. 

Door Bert jansen

Meppel – ‘Initiatieven zoals vrouwencentrum 
en regelmatige contacten tussen  bezoekers 
van de gereformeerde Kruiskerk en moskee Al-
Mohsinien stemmen ons behoorlijk positief over  
integratie en respectvolle omgang in Meppel,’ 
aldus gert-jan segers van de christenunie. 

De nieuwe voorzitter van de CU- Tweede 
Kamerfractie was vrijdagmiddag 11 december op 
werkbezoek in Meppel. Hij bezocht samen met lokale 
vertegenwoordigers van de ChristenUnie verschillende 
bedrijven, organisaties en maatschappelijke 
initiatieven en ging in gesprek met Meppelers. Voor zijn 
werkbezoek  kon Segers grotendeels in de Ezingebuurt 
en de Haveltemade blijven.  De Haagse politicus 
feliciteerde Houda Jadib en Alice Flokstra met de 
erkenning van hun gezonde lunch kiosk Food For Kids 
in RSG Stad en Esch. In sporthal Ezinge gaf Mustapha 
El Barbari een presentatie over Weerbaar Meppel.  
Gert-Jan Segers ging in wijkcentrum De 
Poele met bezoeksters in gesprek over de 
activiteiten in Vrouwencentrum De Regenboog 
en wandelde daarna naar Moskee Al-Mohsinien.  
Het moskeebestuur en Seger hadden benadrukten 
beiden hoe belangrijk het is om in de maatschappij 
het wederzijds contact tussen mensen met 
verschillende achtergronden goed te onderhouden.  

In Meppel is daar in elk geval veel in geïnvesteerd. 
Er is vertrouwen in plaatselijke politiek, autochtoon en 
allochtoon trekken samen op,’ kaartte Gert Jan Segers 
een actueel onderwerp aan.  ‘Want radicalisering 
in religie ontstaat in samenlevingen waar een diepe 
kloof tussen bevolkingsgroepen is ontstaan. ‘  Het 
gezelschap dineerde bij activeringscentrum De 
MensA. Coördinator Minette ter Avest vertelde over 
de activiteiten en de diensten die MensA levert. 

knelpunten
Uiteraard begeleidde wethouder Gert Stam de Haagse 
gast op zijn werkbezoek in Meppel. De nieuwe politiek 
leider van de ChristenUnie heeft een duidelijke 
boodschap voor alle wethouders sociale zaken van 
de ChristenUnie. We houden hen graag scherp op 
de menselijke maat. Men is geneigd om beleid op 
budgetten te voeren. De maatstaf moet zijn: vallen er 
mensen tussen wal en schip? Als er signalen zijn dat er 
knelpunten ontstaan in de uitvoering van bijvoorbeeld 
thuiszorg en jeugdzorg, dan zal een CU wethouder 
dat proberen bij te sturen. Gert Jan Segers (46) die 
sinds november 2015 in functie is, wil de banden in 
de regio nog strakker aanhalen. De afspraak voor een 
werkbezoek in Meppel werd weliswaar al een half jaar 
geleden gemaakt, Segers ziet de reeks ontmoetingen 
in Meppel niettemin als  start van zijn regiotour. 
‘We gaan  op zoek naar de thema’s die mensen 
in de twaalf provincies dagelijks bezig houden.’   

politiek leider gert-jan segers 
prijst meppel

politici zijn minkukels

In de politiek zitten allemaal minkukels, 
graaiers en zakkenvullers. Een beetje populist 
roept het en gelooft in zijn eigen stereotypen. 
Dat het overgrote deel van deze minkukels uit 
betrouwbare mensen bestaat, die bereid zijn 
midden in de politieke branding te staan, komt 
bij hen niet over. Wat wel landt zijn de stevige 
koppen in de media; neus even met me mee:  
“Aangifte na omkoping wethouder”.
“Optreden burgemeester Schmidt van Meersen 
onzorgvuldig”.
“Wethouder verstrekt subsidie aan eigen 
stichting’.
“Stelend raadslid krijgt wachtgeld”.
“Burgemeester Verver van Schiedam beticht 

van machtsmisbruik”. “Oud-wethouder Van 
Rey verdacht van corruptie”.
En zo kan ik deze column moeiteloos 
vullen met vergelijkbare mediakoppen. Het 
is smulvoer voor populisten en voedt het 
kiezersonbehagen, dat in deze crisistijd toch al 
ruim voorhanden is.

Ja, het zijn betreurenswaardige tijden. In 
de meeste genoemde gevallen gaat het om 
financiële perikelen. Maar er zijn meer 
politieke misstanden, die reuring geven 
in raadszalen. Wethouders moeten steeds 
vaker de raadszaal met knikkende knieën 
betreden of verlaten. Burgemeesters worden 
in toenemende mate gedwongen hun 
ambtsketting te verruilen voor de politieke 
strop. 

De politiek heeft een slechte naam. Hierdoor 
zijn er minder mensen bereid hun politieke 
en maatschappelijke idealen in de politiek te 
verwezenlijken. Het mag je verbazen dat er 
altijd weer zijn die hun hart verpanden aan het 
openbaar bestuur. Hulde aan de 29 mensen op 
de CU-lijst in Meppel, die hun schouders er 
wel onder willen zetten! 

Ja, het zijn betreurenswaardige tijden. Wat 
is er toch loos, hoe komt het dat de politiek 
staat waar ze nu staat en de minkukels de 
pluskukels lijken te overheersen. Een korte 
duiding.

1. De invoering van het dualisme (2002), 
waarbij taken en rollen van raad en college uit 
elkaar zijn gehaald, leidde tot meer politiek 

bewustzijn van gemeenteraadsleden. Hun 
houding richting de dagelijkse bestuurders is 
kritischer, zelfs de eigen wethouder wordt niet 
meer gespaard. Zo tuimelt de één na de andere 
wethouder uit zijn voorheen comfortabele 
zetel.

2. Burgemeesters waren lang figuren die boven 
de partijen konden staan. Hun portefeuille 
is de laatste tijd politieker geworden en 
het onderdeel veiligheid kreeg steeds meer 
aandacht. Hierdoor worden zij in toenemende 
mate politieke speelballen.

3. De toonzetting van de politieke discussie 
is veranderd. Populisme deed zijn intrede, 
de politieke agressie is hierdoor toegenomen 
en het wantrouwen richting bestuurders 
sneller gevoed. De zich in de maatschappij 
manifesterende scheldcultuur en het korte 
lontje zetten zich vast in het pluche van de 
raadszaal.

4. De invloed van social media en in het 
bijzonder Twitter zijn tot diep in de raadszaal 
te vinden. Waar politici vaak lange betogen 
nodig hebben om hun gelijk te halen zijn zij 
ineens in staat in 140 tekens kort en bondig 
aan te geven wat zij precies bedoelen. Dat is 
een zegen. Maar als discussies zich na een 
raadsvergadering voortzetten via tweets dan is 
kennelijk in de raadszaal niet alles gezegd….

5. De versensatie-ering van media als kranten 
en tv-zenders is kennelijk nodig om de 
teruglopende abonnementen en kijkcijfers nog 
enigszins te stuiten. Echt nieuws halen we van 

onze smartphones, de sappige verhalen er om 
heen komen in de krant. Velen hebben toch 
‘genoten’ van de ‘boortjesaffaire’ in Assen?

Resultaat van dit alles is een in politiek en 
media dominerende afrekencultuur die niet 
meer lijkt  te stuiten. Simpele en uit het 
hart komende sorry’s worden nog weinig 
geaccepteerd. Het is een gegeven, je hebt er als 
politicus maar rekening mee te houden. 
Ja, het zijn betreurenswaardige tijden. Ik zal er 
nooit aan wennen. Maar het is voor mij geen 
reden om mokkend langs de zijlijn te gaan 
staan. Weet u,  Meppel is te mooi en te boeiend 
om politiek te laten verkommeren. Er vallen 
hier nog teveel mensen buiten de boot en er 
is nog te weinig oog voor wijken en buurten. 
De fietser kan niet echt onbekommerd door 
Meppel rijden en het prachtige historische 
centrum mag als parel wel wat worden 
opgepoetst. Noem me dan maar minkukel als 
ik me hier sterk wil maken voor transparante 
politiek. Die term minkukels ontsproot ooit 
aan de schrijverspen van Marten Toonder, 
ja van Heer Bommel.   Hij gaf hieraan als 
betekenis mee: buitenaardse wezens (!) die 
zich in onnozelheid te buiten gingen. Dat dan 
weer liever niet, als u begrijpt wat ik bedoel….

c o l u m n
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Door Bert kunnen

De ChristenUnie is van mening dat mobiliteit een 
belangrijke bijdrage is aan een menswaardig bestaan. Als 
je je verplaatst kun je elkaar ontmoeten, naar elkaar omzien 
of naar het werk komen. Mobiliteit draagt bij aan ons eigen 
en het samen welbevinden. Onze mobiliteit heeft echter 
ongekende vormen aangenomen, vooral de automobiliteit 
stelt ons voor behoorlijke problemen. De auto is een nuttig 
en prettig reismiddel, maar heeft ook negatieve gevolgen 
voor leefbaarheid, milieu en economie. We vinden dan 
ook dat onnodig autogebruik moet worden voorkomen 
en meer duurzame alternatieven moeten worden 
gestimuleerd. In onze visie op verkeer en vervoer neemt 
de fiets in Meppel een belangrijke plaats in. Duurzaamheid 
is een belangwekkend thema voor ons als ChristenUnie: 
de Schepper vraagt van ons dat wij zorgvuldig met Zijn 
schepping om gaan. Dat proberen we te realiseren door 
veel aandacht te besteden aan collectief vervoer, zoals bus 
en trein en de zeer milieuvriendelijke en gezonde fiets. 
Wij zijn geen anti autopartij maar een pro fietspartij. Daar 
komt bij dat verkeersveiligheid ook een belangwekkend 
thema is: kwetsbare verkeersdeelnemers moeten een 
goede bescherming hebben in Meppel. In de afgelopen 
twee jaar hebben we op diverse momenten aandacht 
gevraagd voor betere fietsvoorzieningen in Meppel, 
behoud van ons openbaar vervoer en verkeersveiligheid.

initiatief fietssnelweg
Onze fractie nam in 2015 het initiatief om, samen met 
vertegenwoordigers van de ChristenUnie in Staphorst, 
Zwolle, de provincies Drenthe en Overijssel de 
mogelijkheden van een zogeheten fietssnelweg Meppel-
Zwolle te verkennen. Onze fractie kreeg de raad in 2013 mee 
om deze fietssnelweg op te nemen in onze Structuurvisie. 
Steeds meer mensen hebben een E-bike en leggen 
grotere afstanden af. Zo komt de fiets in beeld als prima 
vervoermiddel voor woon-werkverkeer over een afstand 
van 20-25 km. Nu liggen er tussen Meppel en Zwolle al 
enkele fietspaden, maar er zijn nog teveel obstakels en 
hindernissen, zoals de situatie bij Lichtmis. We schakelden 
studenten van Windesheim in en kregen een zevental 
adviezen over de fietssnelweg. Alle aandacht voor dit 
fenomeen leidde er toe dat deze ook in beeld kwam bij de 
besturen van de andere gemeenten en de beide provincies. 
Hiermee komt ons initiatief steeds dichter bij realisering.

Verkeerssituatie school plataan
Bij de verplaatsing van de Mgr. Niemanschool vanuit de 
binnenstad naar de Plataan hebben we als ChristenUnie 
aandacht gevraagd voor de routes die de kinderen naar 
school moeten afleggen. Hoewel de plek van de school 
aan de binnenring niet de meest ideale is, zijn we van 
mening dat de juiste maatregelen kunnen zorgen voor 
een veilige schoolomgeving. De periode na de opening 
verloopt de situatie rond de school chaotisch en de 
onveiligheid is groot. Veel ouders komen met de auto 
naar school en parkeren op de stoep, kinderen lopen 
tussen auto’s door naar de overkant en de bevoorrading 
van de Lidl completeert de chaos. Reden voor ons 
om aan de bel te trekken. De situatie is verbeterd en 
voldoet nu aan redelijke eisen van verkeersveiligheid.

fietspaaltjes
Overal kom je ze tegen in de stad: die lelijke rode paaltjes 
midden in fiets- en wandelpaden. Ze zijn veel mensen een 
doorn in het oog en ook nog eens gevaarlijk. In Nederland 
rijden jaarlijks zo’n 1600 fietsers tegen die paaltjes aan 
met veel letsel en leed tot gevolg. En als je goed in Meppel 
rondkijkt dan zie je dat veel van die paaltjes overbodig 
zijn, want je kunt er gewoon met de auto omheen rijden.

Wij beseffen dat er best plaatsen zijn waar ze nuttig zijn 
voor de verkeersveiligheid. Maar Meppel grossiert er in: 
alleen al in de wijk Oosterboer staan er een paar honderd! 
Daarom hebben wij er als ChristenUnie voor gepleit het 
‘nee-tenzij’ toe te passen: alleen in echt noodzakelijke 
situaties paaltjes plaatsen. Het schiet helaas nog niet 
echt op met het weghalen er van. Dat moet anders.

fietstunnel ezinge
Tijdens de verkiezingen in 2014 domineerde de 
fietstunnel naar Ezinge onder het spoor door. De op 
handen zijnde komst van de schoolcampus op Ezinge zou 
naar verwachting zorgen voor veel fietsende scholieren 
en leerkrachten. Wij waren als ChristenUnie van mening 
dat er daarom een fietstunnel nodig was, om die stroom 
veilig heen en weer te loodsen. Maar niet alleen daarom: 
willen we fietsverkeer bevorderen dan zou een tunnel 
een logische oplossing zijn voor een korte route vanuit 
Ezinge naar de binnenstad. In het hoofdfietsroutenet 
past deze voorziening uitstekend. Dankzij enkele 
maatregelen aan schoolroutes en begeleiding vanuit 
de scholen verliep de verkeersstroom wonderwel best 
goed. Je ziet nu wel dat veel scholieren de tunnel 
onder het spoor door als sluitroute gebruiken, maar het 
verkeersgedrag van die scholieren is beheersd. Wij blijven 
pleiten voor deze tunnel: hij is nog steeds een betere 
oplossing dan de voetgangerstunnel onder het spoor 
en hij is nodig om op een snelle en duurzame manier 
vanuit Ezinge naar de binnenstad te gaan en omgekeerd.

fietsen in oosterboer
De wijk Oosterboer is aan het verouderen, dat zie je terug 
in de openbare ruimte maar ook in de bevolkingsopbouw. 
In het coalitieprogramma is daarom opgenomen dat 
de wijk aandacht behoeft en er maatregelen genomen 
moeten worden. Ook qua fietsen is de wijk volgens 
de ChristenUnie niet sterk bedeeld. In nieuwe wijken 
als Nieuwveense Landen en Bergiersslanden krijgt 
de fiets een sterke positie en Koedijkslanden is ook 
onder handen genomen. Oosterboer kent weliswaar 
mooi aangelegde fietspaden, maar de kwaliteit laat te 
wensen over. Er ligt een wirwar van stukjes fietspad, 
die ook niet echt uitnodigen. Ook zijn er veel plekken te 
bedenken waar je de fiets best in de voorrang kunt zetten.
De ChristenUnie heeft onder het motto Rapper 
op de trapper in Oosterboer een poging gedaan 
verbeteringen te bewerkstelligen, maar er zijn tot op 
heden nog te weinig fietsverbeterende maatregelen 
genomen in de wijk. Wij zullen er dan ook bij 
de komende plannen veel aandacht voor vragen.

“betere plek Voor de fiets in meppel” 
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Door Bert kunnen

In 2014 sloten vier partijen een coalitieakkoord: VVD, PvdA, CDA en 
ChristenUnie onder de titel ‘Coalitie met de samenleving’. Lijsttrekker Gert 
Stam, nu onze wethouder, gebruikte de term vaak tijdens verkiezingsdebatten. Het 
was en is een uitgangspunt dat typisch des ChristenUnie is. Termen als coalitie 
met de samenleving, benutten kracht van de samenleving, open en luisterende 
houding en vroegtijdig betrekken stempelen de afgesproken stijl van besturen. 
Ze zijn leidend voor de komende jaren. De titel wordt gedeeld door onze 
partners, de beschreven bestuursstijl stempelt onze wethouder en onze fractie.

Aan het begin van de formatie hebben alle fracties ongeveer tien punten kunnen 
inbrengen die zij van belang achten voor de komende periode. Wij brachten 
diverse thema’s in die ook grotendeels in ons akkoord zijn terug te vinden: 
maatschappelijke initiatieven en burgerparticipatie, fietsbeleid, sociaal beleid, 
ambities voor de binnenstad, sterkere financiële positie, meer wijkgericht 
werken, duurzaamheid, de democratische controle van de samenwerking met 
andere gemeenten, ontwikkeling Nieuwveenselanden en sociale woningbouw. 
Mooie ChristenUnie-pareltjes zijn verder de aandacht voor onvrijwilligheid en 
mensenhandel en uitstapmogelijkheden in de prostitutie, geen uitbreiding van 
sexinrichtingen, coffeeshops, gokgelegenheden en koopzondagen, meer aandacht 
voor mantelzorg en het continueren van de persoons gebonden budgetten (pgb’s). 

meters gemaakt.
De afgelopen twee jaar is er tussen de vier collegefracties eensgezind samengewerkt 
en is het college druk bezig gegaan met wat we in ons akkoord hadden afgesproken. 
We zien veel van wat wij wilden in gang gezet. Er is duidelijke vooruitgang 
geboekt in het wijkgericht werken, de door ons gewenste sterkere rol van de 
wijkwethouders in hun wijken werpt zijn vruchten af. Er is geld gekomen voor 
belangwekkende initiatieven vanuit de samenleving, het zogeheten ‘aanjaagbudget’ 
heeft veel inwoners in beweging gezet. Als het gaat om fietsbeleid hebben we veel 
initiatieven genomen en aandacht gevraagd voor onveilige situaties in Meppel. 
Verder schamen we ons niet voor de manier waarop mensen die het minder goed 
hebben in Meppel aandacht en geld krijgen. De invoering van de nieuwe taken 
in het Sociaal Domein zijn goed opgepakt. Kritisch waren we op de financiële 
positie van onze gemeente. Dankzij meerdere, ook door ons gewenste ingrepen, 
hebben inmiddels geleid tot een meer rooskleurige gemeentelijke portemonnee. 
We hebben samen met onze coalitiepartners meters gemaakt. Halverwege zijn we 
zeer tevreden met behaalde resultaten. Dat geeft ons vertrouwen dat het ook de 
komende twee jaar een vruchtbare samenwerking zal gaan worden.

Verderop in deze krant staan we wat uitgebreider stil bij de initiatieven die we 
hebben genomen en waar we mooie resultaten hebben geboekt.

coalitie met de 
samenleVing
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werk geeft Voldoening
Door ina Booij

Iedereen die kan werken maar daarbij 
een vorm van ondersteuning nodig heeft 
valt onder de Participatiewet. Deze wet 
is bedoeld om zoveel mogelijk mensen 
een plek te geven op de reguliere 
arbeidsmarkt. Meppel organiseert  
bijeenkomsten met organisaties en 
bedrijven om invulling te geven aan het 
zoeken en vinden van arbeidsplaatsen 
voor mensen met een afstand tot de 
arbeidsmarkt. Ook maakt de gemeente 
Meppel gebruik van accountmanagers 
die daadwerkelijk bedrijven bezoeken.
Er zijn verschillende regelingen waardoor 
het voor bedrijven aantrekkelijk zou 
moeten zijn om deze mensen in dienst 
te nemen. Helaas moet de fractie van de 
ChristenUnie constateren, dat ondanks 
veel inzet, de bedrijven nog niet erg 
openstaan om arbeidsplaatsen voor deze 
groep open te stellen. Dat is niet gelukt en 
zorgt voor veel onrust bij de betrokkenen, 
waaraan wij graag een einde wilden maken
Dat heeft er o.a. toe geleid dat de 

ChristenUnie samen met de PvdA een 
motie heeft ingediend om de tijdelijke 
contracten voor de mensen van Reestmond 
om te zetten in vaste. Ruim een jaar geleden 
zagen wij nog kansen om deze groep buiten 
Reestmond te plaatsen en hen zo een plek 
te geven in het reguliere bedrijfsleven of 
bij  instellingen. Maar het duurt te lang 
voor we hierin goede resultaten boeken.
Wij hebben ook aandacht gevraagd voor 
de uitstroom van jongeren uit het VSO 
en Pro-onderwijs. In een voorstel riep de 
fractie het college op om deze jongeren 
een goede vervolgplek aan te bieden om 
te voorkomen dat zij een leegte ervaren 
waarin aangeleerde vaardigheden en 
dagritme mogelijk zouden verdwijnen.
Wij hebben oog voor de economische 
situatie in dit land. We doen desondanks 
een stevig beroep op ondernemers om 
hun hart en hun bedrijf te openen voor 
de medemens op zoek naar werk. Zodat 
ook deze Meppeler zijn of haar steentje 
kan bijdragen aan onze samenleving.

benut de kracht Van de buurt

Door ina Booij

Meppel is een naar verhouding veilige stad. Dat 
mogen we concluderen uit de cijfers van de politie. 
Ook de Meppelaars vinden dit, omdat zij dat zelf 
hebben aangegeven in de Politieveiligheidsmonitor. 
In de rapporten staan veel interessante cijfers 
over criminaliteit en overlast in onze gemeente. 
Cijfers die bijvoorbeeld aangeven dat de 
onveiligheid in de binnenstad groter is dan in 
een wijk als de Oosterboer. Ook wordt in de 
ene wijk meer ingebroken dan in de andere. 
Bijzondere aandacht is in de afgelopen twee jaar van 
de ChristenUnie uitgegaan naar het sterk toenemend 
aantal verwarde mensen met veelal een psychiatrische 
aandoening, die overlast geven in woonbuurten. Daar 
zijn in het land recente zeer ernstige voorbeelden van. 
In Vlaardingen stak onlangs een verwarde vrouw 
zich op straat in brand, in Groningen bedreigde een 
verwarde man omstanders met messen en bij de NOS 
eiste een verwarde man met een nepwapen zendtijd 
in het Achtuurjournaal. Ook de moordenaar van 
oud-minister Els Borst, heeft psychische problemen. 

Het zijn ernstige voorbeelden van waartoe verwarde 
mensen met een psychiatrische achtergrond in staat 
zijn. Zo langzamerhand is er geen sprake meer van 
slechts enkele incidenten. In Meppel steeg het aantal 
incidenten in de buurt van 82 (2011) via 120 (2012) 
naar 175 in 2013, 228 in 2014 en vorig jaar naar 
325, meer dan een vier keer zoveel in vijf jaar! De 
opvanghuizen zitten overvol met mensen die meer 
langdurige begeleiding nodig hebben. Het aantal 
incidenten met deze bevolkingsgroep bedraagt 
inmiddels 20% van alle incidenten op straat. Dat zijn 
onthutsende cijfers. Mensen die zichzelf niet kunnen 
redden en  hulp nodig hebben worden aan hun lot 
overgelaten en dat doet ons als ChristenUnie veel pijn.
Belangrijkste oorzaak van deze stijging is de 
bezuiniging in de psychiatrische zorg. Veel mensen 
die voorheen naar een GGZ-instelling konden, 
zijn nu aangewezen op hulp uit hun omgeving of 
belanden op straat. Ze hebben ook moeite met hun 
medicijnen, waarmee ze niet meer worden geholpen. 
Er is onvoldoende hulp en begeleiding beschikbaar.
Ook het toenemende aantal zelfmoorden lijkt er mee 
verband te houden, al speelt de toenemende stress bij 
mensen in crisistijd hierbij ook een belangrijke rol.

Onlangs mocht ik een zaterdagnacht meelopen met 
de politie in de binnenstad van Meppel. De agenten 
klaagden ook over de onrust op straat die deze 
mensen veroorzaken en de tijd die ermee is gemoeid. 
De politie is soms wel vijf uur bezig om de situatie 
te beheersen en vaak belanden verwarde mensen 
die overlast op straat veroorzaken in de politiecel. 
“Die mensen horen niet in een politiecel en wij 
zijn niet voor de begeleiding van verwarde mensen 
opgeleid”, vertrouwde een agent mij toe. Zo wordt 
de politie opgezadeld met een toenemende inzet voor 
deze situaties, dat ten koste gaat van hun eigenlijke 
politietaken en door de zorg wordt veroorzaakt. 

Onlangs hebben we deze problematiek aan de raad 
voorgelegd. Mensen van GGZ en Leger des Heils gaven 
ons inzicht in de praktijk. Gelukkig is er niet alleen 
in Meppel aandacht voor de verwarde medemens. 
Minister Schippers heeft een team ingesteld dat de 
praktijk heeft verkend en aan oplossingen werkt. 
Het is ons er als ChristenUnie veel aan gelegen dat 
mensen de hulp krijgen die ze nodig hebben en dat de 
incidenten in de buurt drastisch zullen verminderen.

christenunie slaat alarm oVer 
Verwarde mensen op straat

Door ina Booij

Onze samenleving is in beweging. Dat is een goed 
teken want dat betekent dat er geleefd wordt en bakens 
worden verzet. De inbreng van veel mensen en de 
overheid doet de samenleving veranderen in ‘samen 
leven’. Allemaal vanuit een andere achtergrond. De 
één vanuit een ideëel perspectief, de ander vanuit 
een gevoel voor duurzaamheid en de overheid 
om onze verzorgingsstaat betaalbaar te houden. 
Deze ontwikkeling zorgde voor discussies op veel 
verschillende niveaus met als uitkomst de participatie 
samenleving: een samenleving van ons allemaal.
In de christelijke traditie heeft samenleven een 
centrale plaats. Wij zijn er van overtuigd dat 
mensen aan elkaar gegeven zijn om samen te 
leven, zonder onderscheid in wie je bent of wat je 
doet. Het wijk- en dorpsgericht werken vinden wij 
daarom erg belangrijk. Er zit kracht in de buurt. 
Daar voelen mensen zich verantwoordelijk voor 
elkaar en hun leefomgeving. Daar gaat het leggen 
van contacten heel natuurlijk. Zoals een praatje bij 
het wegzetten van de fiets, de auto of de container.
De inzet van het wijkplatform vormt een mooie 
brug tussen wijkbewoners en overheid. Korte 
lijnen waarvan gebruik gemaakt kan worden. 
In veel gevallen is informatie voor handen voor 
meer specifieke vragen. Daarbij denken we onder 
andere aan ondersteuning voor ouderen, mensen 
die moeite hebben met het deelnemen aan onze 
samenleving, wijkzorg, ambulante begeleiding 
enzovoorts. Maar ook vragen die betrekking hebben 
op onze woonomgeving. Zo geeft de Meppeler 
samenleving handen en voeten om ’samen te leven’.
Met minder middelen moeten onze inwoners, die dat 
zelf niet kunnen, geholpen worden en mogen er geen 
mensen tussen wal en schip vallen. Dat is een hele 
uitdaging waarvoor ook een beroep gedaan wordt op 
vrijwilligerswerk en mantelzorg. De ChristenUnie 
heeft daarin ook haar verantwoordelijkheid genomen. 

Wij zochten naar een goede verhouding tussen 
professionele ondersteuning en steun die door de 
samenleving gedragen kan worden. Ook hebben wij 
er  regelmatig op aangedrongen dat hulp geleverd 
kan worden door identiteit gebonden instellingen, 
kleine organisaties die werkzaam zijn voor 
specifieke doelgroepen en lokale zorgaanbieders. 
Op voorstel van de ChristenUnie is een spreekuur 
gerealiseerd voor de sociale ombudsvrouw. Zij is 
een onafhankelijke vraagbaak, kan toetsen en helpen 
wanneer er sprake is van een verschil van inzicht 
tussen de gemeente en een cliënt die zorg nodig heeft.
Het  kost tijd om onze samenleving in beweging 
te krijgen. De ChristenUnie verwacht dat de 
samenleving in deze tijd samenwerkingsverbanden 
zal aangaan met: mensen, gemeenschappen, 
instellingen, ondernemers en overheden. Hier brengt 
een ieder zijn kennis, kunde en verantwoordelijkheid 
in, zodat we weer solidair met elkaar zijn en op deze 
wijze een solide samenleving vormen. Dit is waar 
wij als raadsleden van de Christenunie voor gaan!

Door ina Booij

Op het gebied van financiën voor minima 
of chronisch zieken en gehandicapten laat 
de ChristenUnie zich regelmatig horen. Er 
zijn veel regelingen waarop onze burgers 
kunnen terugvallen als dat nodig is zoals 
kindbudgetten, langdurigheidstoeslag, 
huurtoeslag, zorgtoeslag etc. Steeds 
vaker moeten wij constateren dat regels 
beknellend kunnen werken en zelfs in 
sommige gevallen het tegenovergestelde 
bereiken. Tegenwoordig is er sprake 
van veel flexcontracten of ZZP-ers met 
wisselende inkomsten. Dan voldoet een 
zinsnede “tenminste 3 jaar op 105% van de 
*WWB” niet. Gemiddeld kan er wel over dit 
inkomen beschikt worden maar misschien 
niet aaneengesloten. Daarom heeft de 
ChristenUnie gepleit voor maatwerk 
zodat bovenstaande, in voorkomende 
gevallen, voorkomen kan worden.

De ChristenUnie heeft, in een motie, 
gevraagd om opschorting bij het innen 
van de eigen bijdrage jeugd GGZ om 

te voorkomen dat er geen gebruik meer 
gemaakt zou worden van noodzakelijke 
zorg. De betaling van de eigen bijdrage 
leidt tot een te grote financiële belasting 
zou voor ouders of verzorgers. Eind 2015 
heeft de Tweede Kamer eveneens besloten 
om niet over te gaan tot het innen van een 
eigen bijdrage voor jeugd GGZ. Wel ligt er 
wat de fractie van de ChristenUnie betreft 
nog een soortgelijk vraagstuk over eigen 
bijdragen en de stapeling daarvan. Ook 
de vormgeving van de WTCG-korting, 
die overgeheveld is van het rijk naar de 
gemeente, maakt deel uit van deze discussie.
De ChristenUnie ziet het als haar opdracht 
alle inwoners van Meppel te ondersteunen 
wanneer dat nodig is. Maar daarbij hoeft 
niet alleen naar de gemeente gekeken 
te worden. Ook spontane initiatieven 
vanuit de gemeenschap kunnen hieraan 
bijdragen; te denken valt aan: ruilhoek, 
weggeefschuur, burenhulp, voedselbank 
e.d. Samenleven: rijk met elkaar!

* Wet Werk en Bijstand

aandacht Voor chronisch 
zieken en gehandicapten
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oVer wildplassen en hondenpoep
Door Bert kunnen

In Meppel is het al niet anders dan in veel 
plaatsen: hondenpoep staat steevast in de top-
3 van ergernissen van onze inwoners. Een 
hardnekkig maatschappelijk probleem, dat 
door de achterliggende mentaliteit van nogal 
wat hondenbezitters schier onuitroeibaar is. 
Poepzakjes, bekeuringen, hondenbelasting, 
poepzuigers en dito –schepjes ten spijt 
moeten we er kennelijk mee leren leven.

Een ander hardnekkig maatschappelijk probleem 
is het wildplassen in met name de binnenstad van 
Meppel. Wij zijn gezegend met veel boeiende 
evenementen en festivals, die gepaard gaan met 
drankgebruik en de hoge nood die dit oplevert. 
Dat is in de weekenden een minder voorkomend 
probleem, maar ook dan wordt er wild geplast. 
Dat ondervond ook ik toen ik enkele maanden 
geleden op een zaterdagnacht op patrouille in 
de binnenstad was met enkele agenten. De boete 
voor wilplassen is hoog, maar de politie kan 
alleen bekeuren als ze een “heterdaadje” heeft. 
En dat is voor de politie nu juist het probleem. 
Het zijn vooral mannen die met een simpele 
beweging hun overtollige vocht in de openbare 
ruimte deponeren, maar onder vrouwen komt het 
ook wel voor. In Afrika doen vrouwen het ook 
veelvuldig, maar dan heet het geen wildplassen, 
maar een noodzakelijke en toegestane sanitaire 
stop. Men kijkt er daar dan ook niet van op als 
een vrouw langs de weg haar behoeftes doet.

Het wildplassen kwam onlangs ook in de 
gemeenteraad aan de orde. Bewoners van 
de binnenstad maakten het probleem terecht 
aanhangig bij de politiek. Je gevel zal maar 
doelwit zijn en je huis zal maar aangetast worden 
door urinezuur. Of ’s morgens de portiek eerst 
moeten schoonspuiten voordat je je klanten weer 
kunt ontvangen. Ook hier is de achterliggende 
mentaliteit van diverse bezoekers van de 
binnenstad de oorzaak. Natuurlijk kunnen we 
extra toiletten plaatsen, de hoogte van bekeuringen 
opschroeven of nog meer politie op straat zetten. 

Ik vond op internet een indrukwekkende lijst aan 
creatieve maatregelen in diverse plaatsen, zoals 
urinoirs, plaszuilen, schijnwerpers, aanfloepende 
lampen, uriliften, liedje bij sluitingstijd ”geen ge..
ik”, spetterplaten, verf die de urine terugkaatst, 
bekeuringen, pissoir, wildplastax, plaskruizen, 
lichtkunstwerken, P-max en de meer sexistische 
maatregel: mannen mogen in cafe’s gratis, 
vrouwen betalen voor het plassen. Ik slaak een 
diepe zucht als ik verneem dat, al die maatregelen 
ten spijt, wildplassen niet is uitgebannen.

Wildplassen is de vloeibare evenknie van 
hondenpoep: als je de achterliggende mentaliteit 
van schaamteloosheid en ‘ikke-ikke’ in combinatie 
met een benevelde geest niet kunt veranderen dan 
blijft het een onuitroeibaar probleem. Als je geen 
behoefte hebt aan een paar klappen, dan spreek 
je de wildplasser er ook maar niet op aan. En 
cafébezoekers zijn onderling natuurlijk ook wel 
solidair. We hebben het, net als bij de hondenpoep, 
als samenleving maar laten gebeuren, zoals 
we in de afgelopen decennia bij zoveel dingen 
hebben weggekeken of genegeerd. Het wordt 
dan een schier onbegaanbare weg terug. Plaats 
alsjeblieft die extra plaszuilen bij evenementen 
en bekeur waar je kunt, maar heb er geen hoge 
verwachtingen van, ondanks de hoge nood. 

binnenstad: de parel Van meppel
Door ina Booij

De binnenstad is de parel van Meppel en 
daar zijn we geweldig trots op en blij mee. 
De historie tekent zich er nog goed in uit en 
er zijn nog veel kleinschalige winkels van 
een Meppeler eigenaar. Onze festivals zijn 
bekend in een grote regio en trekken jaarlijks 
duizenden bezoekers. Maar er zijn niet alleen 
juichverhalen. Door de komst van internet 
daalt de omzet van binnenstadswinkels. 
Door uitgebreide openingstijden, zoals de 
koopzondag en uitbreiding van winkelen 
in de avonduren, spreidt het publiek zich 
en is het er niet zo vaak meer gezellig 
druk. Daarom heeft het centrumgebied 
van Meppel bijzondere aandacht nodig 
en hebben we er als ChristenUnie op 
diverse momenten aandacht aan besteed.

tuinen
In een uitvoerige inventarisatie van de 
historische waarden van de binnenstad kwamen 
ook de binnenstadstuinen aan de orde. Dat zijn 
vaak juweeltjes, maar minder goed te vinden; 
veel tuinen zijn ook al versteend. Om die 
ontwikkeling een halt toe te roepen hebben we 
ervoor gepleit zorgvuldig om te gaan met de 
resterende tuinen in de binnenstad van Meppel

ooieVaar of zebra
De ring rond het centrum is ingericht als een 
zogenaamd ‘shared space’, letterlijk ’gedeelde 
ruimte’. Volgens deze inzichten mengt het 
verkeer zich hier en geven we elkaar de 
ruimte. Verkeersdeelnemers hebben niet meer 
een eigen domein. De ChristenUnie is niet 
zo gecharmeerd van dit principe. We zien dat 
kwetsbare verkeersdeelnemers als de oudere 
Meppeler in het gedrang komen, vooral bij 
oversteekgelegenheden. Mensen klagen steen 
en been en missen de vertrouwde zebra. 
Voordat de binnenring op dezelfde wijze 
wordt afgemaakt komt er eerst een evaluatie. 

Maar die hebben we niet afgewacht en samen 
met het CDA gepleit voor de realisering 

van zebra’s, waardoor de oversteekbaarheid 
verbetert. Het college wilde daar niet aan en 
koos voor de aanleg van een ooievaarsfiguur 
als Meppeler variant op de zebra. Uiteindelijk 
koos de raad van Meppel in meerderheid 
voor de zebra van de ChristenUnie, zoals 
zo mooi afgebeeld op de campagnecaravan.

laat 1000 bloemen bloeien
Om de teloorgang van de binnenstad te 
keren kwam er een Actieplan Binnenstad, 
waarin veel acties werden uitgerold om 
de aantrekkelijkheid van de binnenstad te 
behouden en vergroten. Omdat wij er  als 
ChristenUnie ook ideeën over hadden hebben 
we onze bijdrage verwoord in een notitie 
die we de titel Laat 1000 bloemen bloeien 
hebben meegegeven. Enkele voor ons 
belangrijke maatregelen uit deze notitie zijn:
-inspelen op trends: kijk goed naar de 
trends in winkelland en speel hier op in.
-veranderingen in functies begeleiden: als 
een straat qua bewinkeling leegloopt kijk dan 
of je samen met de ondernemers een betere 
plek kunt vinden voor de achterblijvers.
-het verkeer in de binnenstad; bevorder 
het fietsen vanuit de wijken, meer 
fietsenstallingen en betere oversteekbaarheid.
-verbeter de kwaliteit van de openbare 
ruimte; verbeter bestrating, zet borden 
recht en zorg voor mooi straatmeubilair 
zoals prullenbakken en bankjes.
-beperk de winkeltijden en weeg af 
of koopzondagen en de winkelavond 
nog wel nodig zijn. Hoe meer mensen 
in de straten hoe gezelliger het is.
Veel van deze punten staan nu in het actieplan 
Binnenstad en we zullen de ontwikkelingen 
met belangstelling volgen. Het bezoek aan de 
binnenstad van Meppel moet een feestje blijven!
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Schitteren in Zijn licht

christenunie, 
wat is dat Voor partij?

Door jelte De Vries, Voorzitter Bestuur 
Christenunie meppel

Twee jaar geleden hebben zoveel Meppelers 
op de ChristenUnie gestemd dat we van één 
naar twee raadszetels gingen. En vervolgens 
kreeg de partij in de persoon van Gert Stam een 
wethouder in het college. Wat waren we toen 
dankbaar  en dat zijn we nog steeds. Er is heel 
wat gebeurd de afgelopen twee jaar. We zijn nu 
halverwege deze raadsperiode, vandaar deze 
ChristenUniekrant. Om u bij te praten en ook 
om verantwoording af te leggen over wat we 
voor Meppel en de Meppelers hebben gedaan.
De mensen van onze partij willen zich 
inzetten voor de Meppeler samenleving. Wij 
erkennen dat de overheid, ook in Meppel, 

door God, onze Schepper, is gegeven. 
Daarom gaan wij voor een rechtvaardiger 
samenleving, voor vrijheid, vrede en veiligheid. 
Wij zijn geïnspireerd door de Bijbel en zijn 
aanhangers van Jezus, die zo mooi heeft laten 
zien hoe een rechtvaardige samenleving er 
uit kan zien. Deze inspiratie bracht ons er 
de afgelopen jaren toe dat wij met concrete 
en praktische bruikbare ideeën kwamen en 
aandacht vroegen voor mensen in Meppel, die 
moeilijk vooruit komen. Misschien leest u deze 
nieuwsbrief terwijl u nog geen lid bent van de 
ChristenUnie? Dan bent u van harte welkom 
om ons plaatselijk en landelijk te versterken. 
Kijk op onze websites: plaatselijk: 
https://meppel.christenunie.nl , landelijk: 
https://www.christenunie.nl ) en meldt u aan.
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christenunie meppel geen eendagsVlieg

Door rinus sCholtus, ouD wethouDer 
Christenunie meppel

Het gemeentebestuur van Meppel is in 
deze periode halverwege. Heel goed om 
als ChristenUnie eens rond te kijken 
hoe het ons vergaat. Zijn we aanwezig? 
(Be)sturen we of kijken we vanaf de tribune 
toe? Voelen we de verantwoordelijkheid 
die bij ons is neergelegd? Verwachten we 
steun van Wie wij steun mogen verwachten? 
Volharden we waar dat verwacht mag worden?

Ik wil graag de blik wat breder nemen. In 
1982 komt de voorganger van de ChristenUnie 
voor het eerst in de raad in Meppel: de 
GPV/RPF fractie krijgt 1 zetel in de raad. 
“Staphorst in de raad van Meppel” schrijft 
de Meppeler Courant. Er zijn 532 stemmen 
nodig om de zetel te veroveren. Er volgt een 
periode van hard werken door het raadslid 
en wat de steunfractie wordt genoemd.

Het mag toch wel frappant genoemd 
worden dat vanaf 1982 het GPV en de RPF 
en later de ChristenUnie bij plaatselijke 

verkiezingen in absolute cijfers iedere keer 
meer stemmen behaalde en ook meer dan 
bij landelijke, provinciale en Europese 
verkiezingen. Het aantal is van 1982 tot 
de laatste verkiezingen in 2014 van 532 
naar 1532 opgeklommen. Voorwaar een 
verdrievoudiging! Een echt plaatselijk effect.

Het aantal raadsleden is inmiddels gegroeid naar 
twee. Een enorme winst voor de raadsleden: 
samen optrekken, domeinen afspreken waar 
jij je vooral op wilt richten, niet soms het idee 
hebben er alleen voor te staan. Op dit moment 
zit er voor de tweede keer een ChristenUnie-
wethouder in het college. Het feit dat een 
fractie met twee raadsleden met een wethouder 
in het college van B&W vertegenwoordigd 
is, geeft wel aan dat men vertrouwen heeft in 
vertegenwoordigers van deze partij. Het is een 
partij met principiële standpunten, die staat 
voor de publieke zaak, die de belangen ziet op 
het sociale vlak, maar daarnaast ook voor het 
milieu gaat, voor duurzaamheid, voor een goede 

volkshuisvesting en ruimtelijke ordening.
De ChristenUnie is niet afhankelijk van enkele 
personen die oud worden op het pluche van het 
Stadskantoor. Er is regelmatige doorstroming, 
nieuwe mensen met hun eigen talenten die 
zich inzetten voor de zaak van de Christelijke 
politiek: eerlijk en betrouwbaar. Zo zijn we ook 
deze periode ingegaan. Een wethouder met de 
ervaring van het raadswerk, al jaren wonend in 
Meppel. Twee nieuwe raadsleden. Eén met de 
ervaring vanuit het duo-raadswerk, zij wordt in 
Meppel herkend als een vrouw met het hart op de 
goede plaats, de ander met ervaring als raadslid 
en wethouder in een grote stad, werkzaam 
geweest als griffier en nu raadslid in Meppel. 
Allemaal stevige mensen. Gewaardeerd 
vanwege hun inbreng. Dan bereik je wat in het 
bestuur: als je brede kennis herkend wordt, je 
inzet gezien, je trouwe actie voor de gemeente 
blijkt. Dan is een partij geen eendagsvlieg, 
maar herkenbaar punt door de jaren heen.

Vervoersplan: meer fiets
Nog dit jaar zal het Gemeentelijk Verkeers- en Vervoers Plan (GVVP) verschijnen. Naast de 
bereikbaarheid van Meppel willen we in dit plan een stevige positie van de fiets: goede fietsver-
bindingen naar het centrum en de werkgebieden, meer stallingsmogelijkheden in het centrum en 
betere bewegwijzering. En we gaan ook voor een fietstunnel vanuit Ezinge naar het centrum en 
het weghalen van gevaarlijke fietspaaltjes in fietspaden.

oosterboer: onder handen
De wijk Oosterboer is aan het verouderen, dat zie je om je heen in bepaalde delen van de wijk, 
de stofkam moet er eens helemaal door. Ook zien we graag dat hier de fietsverbindingen worden 
verbeterd: duidelijke verbindingen en meer kwaliteit.
De wijk veroudert ook qua leeftijdsopbouw, er komen steeds meer ouderen. We zullen aandacht 
moeten besteden aan wonen met zorgvoorzieningen.

rustig rogat
De buurtschap Rogat raakt steeds meer ingeklemd door bedrijven met alle gevolgen van dien, 
de leefbaarheid staat er onder druk, er gaat nog teveel verkeer met te hoge snelheden door de 
buurtschap. We willen dat de leefbaarheid hier wordt verbeterd, bijvoorbeeld door een rondweg 
of andere verkeersontmoedigende maatregelen.

oude bedrijfsterreinen
Het zogeheten Transformatiegebied, pakweg tussen de watertoren en het Meppelerdiep moet , 
als het aan de ChristenUnie ligt, grondig worden aangepakt. Het gebied ligt er slecht bij en is 
geen visitekaartje voor Meppel. Een combinatie van milieuvriendelijke bedrijven en bijzondere 
woonvormen heeft onze voorkeur. In 2018 willen we de vruchten plukken van de inzet die nu 
wordt gepleegd.

binnenstad beter
De parel van Meppel willen we consequent aandacht geven. Het centrumgebied moet worden 
verkleind, creatieve ondernemers moeten de ruimte krijgen, er kan meer gewoond worden boven 
winkels. Het Prinsenplein en de Groenmarkt worden in deze periode autovrij gemaakt.
De oversteekbaarheid van de binnenring voor voetgangers wordt ook verbeterd.

werk aan de wijken
Het wijkgericht werken heeft de afgelopen jaren een stevige impuls gekregen. We willen hier-
mee doorgaan en hechten belang aan wijken die meedenken en meedoen. In sociaal opzicht zien 
we graag een stevige plek voor het Sociaal Wijkteam, dat vroeg kan signaleren waar het in de 
wijk mis dreigt te gaan.

waar gaan we Voor de komende jaren?
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In maart 2018 zijn er weer verkiezingen voor de gemeenteraad. We hebben als ChristenUnie dus nog twee jaar voor de boeg om onze politieke wensen kenbaar te maken en uit te voeren. Zonder 
compleet te zijn willen we de komende jaren aan de volgende zaken aandacht besteden.

Verward, maar toch hulp
De groep verwarde mensen, die nog te vaak zorgt voor overlast in de buurten, hebben zorg en 
begeleiding nodig. We wachten met smart op goede opvang en preventieve maatregelen moeten 
incidenten voorkomen. Onze verwarde medemens gaat ons aan het hart!

we hebben zorg over de zorg. 
Het is goed om mensen in eigen kracht te zetten. Mensen die dat niet kunnen verdienen passende 
zorg. De jeugdzorg, ouderenzorg en mantelzorg vragen de komende jaren blijvende aandacht.

armoede tegengaan
De armoede neemt nog steeds toe en dat is voor de Christenunie onverteerbaar. Waar 
mogelijk vragen we aandacht voor mensen die financieel in de knel komen. Voedselbank 
en schuldhulpverlening verdienen onze steun. Er komen steeds meer miljonairs bij. Maar ook 
meer mensen leven onder de armoedegrens. We willen deze ongewenste tweedeling niet en 
blijven oog houden voor  mensen die te weinig te besteden hebben.

meppel met een duurzaam stempel
Meppel maakt zich sterk voor duurzaam energiegebruik en een CO2 neutrale gemeente in 2030. 
Meppelers komen al in beweging en we willen als ChristenUnie onze ambities verhogen en 
doelstellingen eerder realiseren. Een schep (duurzame) energie er boven op! We gaan door met 
de zonneleningen, stimuleren bedrijven mee te doen en willen dat ook huurhuizen qua energie 
duurzamer worden ingericht.

Vluchtelingen welkom
Begin 2017 staat er een AZC in Meppel, vluchtelingen zijn hier van harte welkom. Dat vraagt 
van de Meppelers ook het een en ander. We moeten zorgen voor goed onderwijs en passende 
vrijetijdsbesteding. Aan de andere kant vragen we van vluchtelingen met respect om te gaan met 
de manier waarop wij samenleven.
Het gesprek met de omwonenden van het AZC is een permanent aandachtspunt.

beter in de slappe was
Het gaat financieel niet zo goed met Meppel, maar er zijn nogal wat risico’s. Onze schuldenlast 
moet naar beneden en onze reserves moeten worden aangevuld. In de uitgaven willen we een 
redelijke balans tussen geld dat we uitgeven in de openbare ruimte en het Sociaal Domein.

werk voor schoolverlaters
Jongeren die van school komen moeten vaak lang ronddolen voor ze werk hebben. Dat is een 
slechte start in het arbeidsproces. We moeten voor hen werk creëren, evenals voor mensen die 
ver van de arbeidsmarkt af staan.

Volg ons ook op Twitter: @CUMeppel
en Facebook:  www.facebook.com/meppel.christenunie


